
RGm.0002.3.1.2016

(Proponowany tekst protokołu)

PROTOKÓŁ

Nr XII/2016

z I sesji Rady Gminy Wilczęta
w 2016 roku

odbytej w dniu 18 marca 2016 r.
_________________________________________________________________________

1



PROTOKÓŁ Nr XII/2016
z sesji Rady Gminy Wilczęta odbytej

w dniu 18 marca 2016 r.

Ad. pkt.  1 – otwarcie obrad.

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Krystyna Kaczyńska, która
powitał radnych oraz zaproszonych gości: Panią Beatę Jarosz – Wójta Gminy, Pana Tade-
usza Wysockiego – Sekretarza Gminy, Panią Monikę Gońca – Skarbnika Gminy, Pana
Bogdana Pochodaja – Radnego Powiatu Braniewskiego, kierowników jednostek organiza-
cyjnych Gminy, sołtysów sołectw oraz przybyłą na salę publiczność.
Przewodnicząca Rady przedstawiła nowo wybranych sołtysów sołectw, życząc im dobrej
współpracy z mieszkańcami sołectw, Radą i Wójtem Gminy.

W dniu 10 stycznia 2016 r. odbyły się w naszej gminie wybory uzupełniające do Rady
Gminy Wilczęta w okręgu Nr 8 (Sopoty, Dębiny) i okręgu Nr 12 (Słobity PGR). Proszę
pana Ryszarda  Żemiera – Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej o przedstawie-
nie informacji z wyników wyborów – informacja stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego
protokołu.

Dziękuję.

Stwierdzam, że nabycie prawa radnego wiąże się z wcześniejszym złożeniem ślubowania.
Proponuję, aby ślubowanie odbywało się w następujący sposób: odczytam rotę ślubowa-
nia, a pani Monika Mierzwicka i pan Jerzy Łuczko wypowiedzą wg swojego wyboru, słowo
„ślubuję” lub zwrot „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”.

Czy są inne propozycje? Z uwagi na brak innych propozycji przystąpiono do ślubowania.

Przewodnicząca Rady odczytała rotę ślubowania:

"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obo-
wiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie do-
bro mojej gminy i jej mieszkańców".

a następnie Pani Monika Mierzwicka i Pan Jerzy Łuczko złożyli ślubowanie wypowiadając 
słowa „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”..

Przewodnicząca Rady podziękowała za złożenie ślubowania i stwierdziła, że od tej chwili
jesteście państwo pełnoprawnymi radnymi Rady Gminy Wilczęta oraz poprosiła  o po-
twierdzenie złożenia ślubowania podpisem, co stanowi załącznik Nr 2 i 3 do niniejszego
protokołu.

Ad. pkt.  2. – stwierdzenie prawomocności obrad.

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest
prawomocna, ponieważ na 15 radnych w obradach uczestniczy 14 – lista obecności sta-
nowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 3. – przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z poprzedniej sesji: Nr XI/2015 z dnia 23 grudnia 2015 r. przyjęto jednogło-
śnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 14 radnych), bez odczytywania.

Ad. pkt. 4. – Zatwierdzenie porządku posiedzenia.

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek sesji:
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1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych.
1.1. Ślubowanie nowo wybranych radnych w wyborach uzupełniających.

2. Stwierdzenie prawomocności sesji.
3. Rozpatrzenie wniosków sprawie zmiany porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji.
5. Dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie:

5.1. zmiany uchwały Nr I/6/14 Rady Gminy Wilczęta z dnia 26 listopada 2014 r.,
5.2. zmiany uchwały Nr I/7/14 Rady Gminy Wilczęta z dnia 26 listopada 2014 r.,
5.3. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-2025 
5.4. zmiany w budżecie gminy na 2016 r.
5.5.  zwolnienia  Zakładu  Komunalnego  w Wilczętach  z  obowiązku  wpłaty  nadwyżki

środków obrotowych do budżetu Gminy Wilczęta,
5.6.  wprowadzenia  gminnego  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt  na terenie Gminy  Wilczęta  na rok 2016,
5.7. zarządzenia wyborów uzupełniających sołtysa,
5.8. zatwierdzenia aktualizacji Planu Odnowy Sołectwa Stare Siedlisko.
5.9. wystąpienia Gminy Wilczęta ze stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich

Rzeczypospolitej Polskiej z siedzibą w Poznaniu.
6. Przedstawienie sprawozdań z działalności za 2015 r:

6.1. Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilczęta,
6.2. Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych …....... Rady Gminy Wilczę-

ta,
6.3. Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnictwa Rady Gminy Wilczęta,
6.4. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wilczętach.

7. Interpelacje, wnioski i zapytania.
8. Zakończenie sesji.

Wójt Gminy – Proszę o zmianę treści pkt. 5.5 poprzez wycofanie z porządku sesji projek-
tu uchwały w sprawie „ zwolnienia Zakładu Komunalnego w Wilczętach z obowiązku 
wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy Wilczęta” a w to miejsce pro-
jekt uchwały w sprawie „5.5. zmiany uchwały Nr IV/25/14 Rady Gminy Wilczęta z dnia 
19 grudnia 2014 r.”

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek posie-
dzenia, po wprowadzonej zmianie, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w
głosowaniu udział wzięło 14 radnych) w brzmieniu jak niżej:

1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych.
1.1. Ślubowanie nowo wybranych radnych w wyborach uzupełniających.

2. Stwierdzenie prawomocności sesji.
3. Rozpatrzenie wniosków sprawie zmiany porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji.
5. Dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie:

5.1. zmiany uchwały Nr I/6/14 Rady Gminy Wilczęta z dnia 26 listopada 2014 r.,
5.2. zmiany uchwały Nr I/7/14 Rady Gminy Wilczęta z dnia 26 listopada 2014 r.,
5.3. zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-2025 
5.4. zmiany w budżecie gminy na 2016 r.
5.5. zmiany uchwały Nr IV/25/14 Rady Gminy Wilczęta z dnia 19 grudnia 2014 r.,
5.6.  wprowadzenia  gminnego  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt  na terenie Gminy  Wilczęta  na rok 2016,
5.7. zarządzenia wyborów uzupełniających sołtysa,
5.8. zatwierdzenia aktualizacji Planu Odnowy Sołectwa Stare Siedlisko.
5.9. wystąpienia Gminy Wilczęta ze stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich

Rzeczypospolitej Polskiej z siedzibą w Poznaniu.
6. Przedstawienie sprawozdań z działalności za 2015 r:
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6.1. Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilczęta,
6.2. Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych …....... Rady Gminy Wilczę-

ta,
6.3. Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnictwa Rady Gminy Wilczęta,
6.4. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wilczętach.

7. Interpelacje, wnioski i zapytania.
8. Zakończenie sesji.

Ad. pkt. 5.1. – zmiany uchwały Nr I/6/14 Rady Gminy Wilczęta z dnia 26 listopada 2014 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/6/14 Rady Gminy Wilczęta z
dnia 26 listopada 2014 r zapoznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu.

Do pracy w Komisji Rewizyjnej wyraziła zgodę Radna Monika Mierzwicka.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XII/77/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 6 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.2. – zmiany uchwały Nr I/7/14 Rady Gminy Wilczęta z dnia 26 listopada 2014 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/7/14 Rady Gminy Wilczęta z
dnia 26 listopada 2014 r zapoznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu.

Do pracy w Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnictwa wyraził zgodę Radny Jerzy Łucz-
ko.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XII/78/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 8 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.3. – zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2016-
2025.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wilczęta na lata 2016-2025 zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Czy na zadanie na Spędy będzie brana pożyczka?

Skarbnik Gminy – Tak, będzie to z wojewódzkiego funduszu ochrony środowiska i gospo-
darki wodnej.

Sekretarz Gminy – Wydzielenie nastąpiło z konieczności rozliczenia środków „Agencji”.
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Radna Lilla Kaczorek-Niska – Ile wynosi kwota zadłużenia.

Pani Beata Jarosz – Wójt Gminy – Około 380 tys. zł.

Radny Andrzej Kubaszek – Jakie były brane kryteria na budowę dróg?

Pani Beata Jarosz – Wójt Gminy – Przy wyborze dróg do dofinansowania kierowaliśmy
się przede wszystkim petycjami zgłaszanymi przez mieszkańców, a także kryteriami ja-
kie są zgodne z wytycznymi PROW aby spełniały warunki tego programu. Nie każda dro-
ga mogła zostać przygotowana do dofinansowania. Wiele z naszych dróg gminnych ma
status drogi wewnętrznej – tu pojawia się potrzeba uaktualnienia wykazu dróg i poszuki-
wanie środków na poprawę nawierzchni w przyszłości. 
Na następną sesję przygotujemy projekty zmian dróg z wewnętrznych na gminne.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 13 głosach
„za” i 1 „wstrzymującym się” jako uchwałę Nr XII/79/16 stanowiącą załącznik Nr 10
do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.4. – Zmiany w budżecie gminy na 2015 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2015 r. zapoznała
zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnika Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr
11 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Kwota, która wpłynęła, zawarta w § 85219 to z tytułu za-
trudnienia pomocy księgowej?

Skarbnik Gminy – Jest to refundacja na zatrudnienie pracownika w Gminnym Ośrodku 
Pomocy Społecznej w Wilczętach.

Pani Danuta Królikiewicz – kierownik GOPS Wilczęta – We wrześniu 2015 r. przeprowa-
dzono nabór na stanowisko Księgowego – zgłosiła się jedna osoba, która nie spełniała 
kryteriów. Wcześniej też prowadzono nabór na to stanowisko lecz nie zgłosiła się żadna 
osoba. W obecnej chwili zatrudniona jest, w ramach programu z Powiatowego Urzędu 
Pracy (do 30 roku życia) osoba na okres 2 lat. Jeden rok płaci PUP a drugi z własnych 
środków. Osoba ta posiada kwalifikacje (wykształcenie wyższe ekonomiczne) lecz brak 
wymaganego okresu pracy (3 lata).

Wójt Gminy – Mamy dość trudną sytuację jeśli chodzi o kadry. Pani Załęska nabyła pra-
wo do emerytury, z końcem kwietnia odchodzi. Nie można doprowadzić do sytuacji, że
nie będzie w jednostce księgowego. Tu przypomnę sytuację  z Zakładu Komunalnego
gdzie po odejściu na urlop macierzyński nie zatrudniono księgowej na zastępstwo, doku-
mentacje za wiedzą i chyba zgodą wójta i kierownika Zakładu prowadziła osoba bez do-
świadczenia, wykształcenia  i w dodatku bez żadnej umowy na świadczenie pracy. Zosta-
ło złożone zawiadomienie do prokuratury o możliwości popełnienia przestępstwa. Mam
nadzieję że zarzuty zostaną postawione, a winni ukarani bo szkoda jest na rzecz Zakładu
Komunalnego i tym samym Gminy Wilczęta. Pani Dorota Ferdycz  - księgowa która wró-
ciła po macierzyńskim dostała propozycje pracy i niebawem odchodzi z Zakładu. Pojawia
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się kolejny etat. Na terenie gminy nie ma osób spełniających wymagania wynikające z
ustaw. Mimo tak dużego bezrobocia brakuje rąk do pracy – wykształconych osób. Pani
Dominika Augustyńczyk kończy studia magisterskie. Ma tu rodziców. Była na stażu w
urzędzie . Dostała bardzo dobrą opinię o swojej pracy. Jest skrupulatna, pracowita i am-
bitna. Do czasu odejścia Pani Załęskiej  przyucza się przy Niej, potem nie wykluczam
przeniesienia innego księgowego na 1/2 etatu aby Dominika Augustyńczyk mogła nabyć
doświadczenia. Jest to tak „żywa” w tym momencie sytuacja że trudno przekazać infor-
macje, które w 100 % są już ostateczne. Jest to zdecydowanie większy problem i rzutuje
na sprawność jednostek  i efektywność wypełniania obowiązków ustawowych. W Zakła-
dzie Komunalnym będzie ogłoszony nabór na księgową, choć trwają również zmiany or-
ganizacyjne w urzędzie i jeśli jedna z pracownic referatu finansowego zdecyduje się  na
objęcie tego wakatu zostanie tam przeniesiona w ramach awansu zawodowego. W sa-
mym urzędzie trwają również zmiany organizacyjne związane z przejściem pracownika
P.E.Hołowatej na obsługę programu 500+. 

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Kto w 2014 r. prowadził księgowość w Zakładzie Komunal-
nym?

Pan Łukasz Korneluk – dyrektor ZK Wilczęta – Nie było księgowego.

Pan Bogdan Pochodaj – Radny Powiatu Braniewskiego – Proponuję ogłosić przetarg na 
cały etat księgowego i rozdzielić po 1/2 na Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Wil-
czętach i 1/2 do Zakładu Komunalnego.

Pan Łukasz Korneluk – dyrektor ZK Wilczęta – W Zakładzie Komunalnym niezbędny jest 
cały etat jako księgowy i przyjmujący interesantów w razie nieobecności w biurze dyrek-
tora.

Radny Andrzej Kubaszek – Na jakiej zasadzie wybrano wykonawcę dokumentacji na Gła-
dysze?

Pan Łukasz Korneluk – dyrektor ZK Wilczęta – Na podstawie zapytania ofertowego zgod-
nie z regulaminem obowiązującym w Zakładzie Komunalnym. Powyższe operty nie mu-
szą być publikowane na stronie internetowej BIP.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 8 głosach
„za”, 1 „przeciw” i 5 „wstrzymujących się” jako uchwałę Nr XII/80/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 12 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.5. – komisja inwentaryzacyjna.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/25/14 Rady Gminy Wilczęta
z dnia 19 grudnia 2014 r zapoznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Radny Jerzy Łuczko wyraził zgodę na pracę w Komisji Inwentaryzacyjnej.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.
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Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XII/81/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 14 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.6. – program opieki nad zwierzętami.

Z  treścią  projektu  uchwały  w sprawie  wprowadzenia  gminnego programu opieki  nad
zwierzętami  bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  na terenie Gminy
Wilczęta  na rok 2016 zapoznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Pro-
jekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XII/82/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 16 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.7. – wybory sołtysa sołectwa Spędy.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa za-
poznał zebranych Pan Tadeusz Wysocki – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi za-
łącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XII/83/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 18 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.8. – aktualizacja planu odnowy sołectwa Stare Siedlisko.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia aktualizacji Planu Odnowy Sołectwa
Stare Siedlisko zapoznała zebranych Pani Beata Jarosz – Wójt Gminy. Projekt uchwały
stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.
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Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XII/84/16 stanowiącą za-
łącznik Nr 20 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 5.9. – wystąpienie ze stowarzyszenia.

Z treścią projektu uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Wilczęta ze  stowarzyszenia o
nazwie Związek Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej z siedzibą w Poznaniu zapozna-
ła zebranych Pani Beata Jarosz – Wójt Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21
do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
 Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
 Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?
8

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę  Nr XII/85/15 stanowiącą za-
łącznik Nr 22 do niniejszego protokołu

Ad. pkt.   6.1. – Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2015 r.

Z treścią sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilczęta zapoznała 
zebranych radna Lilla Kaczorek-Niska – przewodnicząca Komisji – sprawozdanie stanowi 
załącznik Nr 23 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt.   6.2. – Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty... za 2015 r.

Z treścią sprawozdania z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjal-
nych, Gospodarki Komunalnej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska Rady 
Gminy Wilczęta zapoznała zebranych radna Lilla Kaczorek-Niska – przewodnicząca Komi-
sji – sprawozdanie stanowi załącznik Nr 24 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt.   6.3. – Sprawozdanie z działalności Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnictwa
za 2015 r.
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Z treścią sprawozdania z działalności Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnictwa Rady 
Gminy Wilczęta zapoznał zebranych radny Ryszard Adamczyk – przewodniczący Komisji  
– sprawozdanie stanowi załącznik Nr 25 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt.   6.4. – Sprawozdanie z działalności GOPS Wilczęta za 2015 r.

Z treścią sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wilczę-
tach zapoznała zebranych pani Danuta Królikiewicz – Kierownik GOPS  – sprawozdanie 
stanowi załącznik Nr 26 do niniejszego protokołu.

Radny Tadeusz Gębarowski – Jaki procent bezrobocia jest w naszej gminie?

Pani Danuta Królikiewicz – Około 27 procent.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Chciałam się zapytać o realizację projektu EFS. Jakie to są
gminy?

Pani Danuta Królikiewicz – Gmina Pieniężno i Gmina Płoskinia.

Przerwa w posiedzeniu od godziny 11.20 do godz. 11.30

Ad. pkt. 7. – Interpelacje, wnioski i zapytania.

Pan Bogdan Pochodaj – Radny Powiatu Braniewskiego – Jaką kwotę mniej więcej Zakład
Komunalny w Wilczętach ma przekazać dla Gminy i czy ta nadwyżka zostanie wprowa-
dzona do budżetu gminy?

Wójt Gminy – Tak jak powiedziałam wcześniej w Zakładzie Komunalnym trwa kontrola
zarządcza, są sprawdzane dokumenty, dlatego korzystając z ustawy skorzystano z dru-
giego terminu do przedłożenia Radzie Gminy informację o nadwyżce, którą Zakład wy-
pracował. Aby nie było niejasności i błędnej interpretacji kwotę nadwyżki podamy pań-
stwu na następnej sesji.

Sekretarz Gminy – Jeżeli Rada Gminy podejmie uchwałę o zwolnieniu Zakładu Komunal-
nego z wpłaty nadwyżki, wówczas wskaże miejsce jej przeznaczenia – albo na realizację
zadań statutowych Zakładu albo Rada Gminy wskaże na jaki cel.

Wójt Gminy – Przekazano państwu pismo Zarządu Dróg Publicznych w Braniewie jako in-
formacja dla mieszkańców o problemie zanieczyszczania nawierzchni jezdni na wielu od-
cinkach dróg przez sprzęt rolniczy, ciągniki i inne pojazdy co stanowi niebezpieczeństwo
w ruchu drogowym. ZDP informuje również, że będzie czynił odpowiednie kroki w celu
wyeliminowania zagrożenia. Prośba jest aby tę informację przekazać mieszkańcom gmi-
ny – umieścić – na tablicach ogłoszeń w sołectwach. Przyłączam się, również aby nie za-
pominać o drogach gminnych. Przy tej okazji chcę zwrócić uwagę na jeszcze jeden draż-
liwy temat a mianowicie psy biegające po wsiach. Nie ma miejscowości w której tego
problemu nie ma. Mieszkańcy przychodzą tutaj i żądają aby te psy nie „wałęsały się”.
Psy są agresywne a w związku z ustawą powinny być prowadzane na uwięzi, a nie biegać
po miejscowościach. Mamy przypadki gdzie rolniczka została ukarana mandatem i wypła-
tą odszkodowania (bardzo wysokiego jak na jej budżet), za to że pies ugryzł pracownika
instytucji, który mimo że wiedział że tam są psy wszedł na posesję. Ja nie będę wyłapy-
wać „wałęsających się” psów ale zostanę zmuszona do powiadomienia Policji o podjęcie
starań aby tego problemu nie było.

Pan Ryszard Krynicz – sołtys sołectwa Słobity – Mam pytanie o drogach. Jest na sali pan
Bogdan Pochodaj, a z jego posesji jest błoto wyniesione i droga zajeżdżona nim. Co bę-
dzie jak deszcz spadnie? Wiem, że pan Bogdan tę sprawę załatwi.

Radny Roman Waldeck – Powoli drogi są czyszczone. W Gładyszach jest przy drodze tzw.
spływ korytkowy, który kiedyś sam wyczyściłem, jak długo będzie drożny nie wiem. Jest

9



również rów przelotowy od przystanku PKS do posesji p. Juszczaków. Poprzez wcześniej-
sze załamanie drogi nie ma spływu. Potrzeba jest wyczyszczenia tego odcinka rowu.

Wójt Gminy – Wyjdzie dzisiaj pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich z pilną potrzeba od-
mulenia tego rowu i przywrócenia jego funkcjonowania.

Pan Andrzej Turczyk – sołtys sołectwa Sopoty – Radny wspomniał o braku konserwacji
rowów przy drogach wojewódzkich ale i przy drogach powiatowych jest podobnie – rów
jest równy z drogą. Druga sprawa to od mieszkańców kolonii w Sopotach (p. Łuciw, p.
Warcholak) nie są odbierane śmieci od pół roku, bo nie można do nich dojechać, a oni za
wywóz płacą.

Wójt Gminy – Nie mogą dojechać. Samochód Firmy zajmującej się wywozem śmieci jest
to średni samochód a nie dysponują mniejszym autem. Panie Łuciw były i rozmawiali-
śmy. Sama zaproponowałam aby swoje śmieci, jadąc do lekarza czy sklepu zostawiały w
pojemnikach, które są w miejscowości aby nie było potrzeby tam jechania. To są dwie
starsze kobiety, które reklamówkę śmieci „naprodukują”. Droga w kierunku ich posesji
będzie na dniach „robiona”. Jeśli chodzi o drogi powiatowe to Zarząd Dróg Powiatowych
sukcesywnie je odmula. Robili to w Starym Siedlisku, przez dość długi odcinek. Nie są
oni w stanie wszystkich rowów wykonać na jednej gminie w ciągu jednego roku. Będzie-
my tę sprawę monitorować

Pan Marcin Niski – sołtys sołectwa Bardyny – Jak wygląda sytuacja ze świetlicą w Bardy-
nach?

Wójt Gminy – Jesteśmy w trakcie przygotowywania ekspertyzy budynku nakazanej przez
nadzór budowlany. Na dzień dzisiejszy świetlica jest zamknięta, do użytkowania i  nie
wiem kiedy będzie przywrócona do użytkowania. Koszt ekspertyzy to kwota od 10 000zł
netto w zwyż.

Pan Jarosław Semkiw – pracownik Urzędu Gminy Wilczęta – Są prowadzone rozmowy z
osobami, które to dla nas wykonają. Negocjowane są również przy tym ceny za wykona-
nie ekspertyzy (udało się o połowę „zbić”).

Pan Marcin Niski – sołtys sołectwa Bardyny – Czy będzie odkrzaczona droga na „Ursus”.

Wójt Gminy – Tak.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Mam pytanie w sprawie budynku oczyszczalni w Wilczę-
tach. Byliśmy tam na kontroli rok temu i do dnia dzisiejszego nic nie było robione a bu-
dynek niszczeje.

Pan Łukasz Korneluk – Byliśmy z członkami komisji na oczyszczalni i stan budynku nie
jest zadowalający. W głównej mierze należałoby zrobić odwodnienie. Mamy wypracowa-
ną nadwyżkę, którą można by było przeznaczyć na cele statutowe. Będzie to zależało od
państwa. W ramach tej naszej dużej inwestycji też jakieś dodatkowe roboty budowlane
na oczyszczalni są zaplanowane. Zależne to jest czy Marszałek Województwa przyzna
nam dotację na zaplanowany zakres. Rozwiązań kilka jest.

Pan Bogdan Pochodaj – Chciałem dopowiedzieć do wypowiedzi pani Wójt w sprawie za-
nieczyszczania dróg, że Policja została na to uczulona i będzie nas kontrolować. Druga
sprawa czy wiadomo jest coś o szkodach wiosennych wynikłych na polach uprawnych?

Sekretarz Gminy – Wysłano wniosek w tej sprawie do Wojewody ponieważ organem wła-
ściwym do powołania Komisji ds. szkód jest Wojewoda. Wnioski od rolników napływają
na bieżąco.

Wójt Gminy – Rolnicy wiedzą kiedy, jak, jakie są procedury zwracania się o wszelkiego
rodzaju wsparcia i odszkodowania za szkody. Nie jest to pierwszy rok takiej sytuacji na
polu.
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Radna Elżbieta Skubij – Lokalna Grupa Działania, czy wiemy jaką stawkę będziemy płaci-
li?

Wójt Gminy – Jeszcze nie. Dwa dni temu było spotkanie u Starosty z Prezesem i pracow-
nikiem LGD i kwota jaka została zaproponowana, bez przedstawiania kalkulacji, to 0,90
zł od jednego mieszkańca (około 3 000zł rocznie na gminę). 31 marca jest walne zebra-
nie gdzie samorządowcy chcą dostać kalkulację z czego wynika wysokość składki. W in-
nych grupach działania stawki wynoszą różnie. Jeżeli 200 000zł mamy zagwarantowane
na drogi i szereg innych środków w innych działań to, czy to się opłaca?

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Była dzisiaj mowa na temat pracownika Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej w Wilczętach, na Komisji Rewizyjnej była mowa na temat pracownika
urzędu, który będzie obsługiwał wypłaty zasiłków w ramach „500+”. Wiemy, że będzie to
wykonywała pani Hołowata ale nie wiemy kto będzie się zajmował sprawą wniosków o
otrzymywanie środków unijnych. Dotarła taka informacja, że Pani Wójt jako kierownik
Urzędu, przeprowadzi pewne roszady jeśli chodzi o zatrudnienie w Urzędzie. Urzędnicy
są po to przede wszystkim aby dbać o interesy mieszkańców i słyszałam o tym, że bę-
dzie  awans i  powołany kierownik referatu rolnictwa.  Chciałam się  dowiedzieć,  czy to
prawda.

Wójt Gminy – Na dzień dzisiejszy nie ma kierownika tego referatu i słusznie pani zauwa-
żyła – Wójt jest kierownikiem urzędu – i odpowiada za zatrudnianie i sprawy związane z
pracownikami. Tak jak powiedziałam na Komisji Rewizyjnej, trwają prace, rozmowy nad
rozwiązaniem tej kwestii ponieważ pani Ela Hołowata „odchodzi” na świadczenia „500+”.
Na tą chwile państwu nie powiem i nie przedstawię decyzji ponieważ jeszcze taka nie za-
padła. Informacje jakie chodzą po urzędzie czy po gminie tego nie będę dementować.
Nie wykluczone jest powołanie kierownika referatu inwestycji. Ten referat ma trzech pra-
cowników – jeden podlega sekretarzowi a dwóch pode mnie. Osobiście uważam, że kie-
rownik tego referatu uporządkuje prace, poprawi jego efektywność. Żadnych roszad nie
robię. Jeśli po przeanalizowaniu wiedzy, doświadczenia i umiejętności pracownika, będę
uważać, że zasługuje na pewnego rodzaju awans zawodowy to taką decyzję podejmę.
Jeśli takiej opinii nie będzie to takiego kroku nie będzie. Na pewno zmiany osobowe w
urzędzie gminny będą. Niewykluczone a wręcz potrzeba będzie zatrudnienie pracownika
na to miejsce, które nie będzie obsadzone.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – To będzie zatrudniona kolejna osoba? My jako mieszkańcy
mamy prawo wymagać od pani aby była to osoba kompetentna

Wójt Gminy – Macie państwo schemat organizacyjny, który wskazuje ilu pracowników w
urzędzie jest, a ta osoba jakkolwiek by się nie nazywała będziecie mogli ocenić po jakimś
czasie jaką pracę będzie świadczyć. Daleka jestem od tego aby na dzień dobry ocenić
kogoś czy się nadaje czy nie.

Pani Danuta Królikiewicz – Mam pytanie do pana Pochodaja. Chciałam się zapytać jak
wygląda podział środków na likwidację barier architektonicznych. Chodzi o wnioski na ła-
zienki dla niepełnosprawnych.

Pan Bogdan Pochodaj – W środę mamy sesję i przesuwamy środki wówczas wskażę na
jaką „pulę” zwiększane są pieniądze.

Pan Andrzej Turczyk – Mam prośbę do pana radnego Pochodaja aby nagłośnił sprawę
dzików na naszym terenie, które wyrządzają duże szkody w uprawach.

Radny Tadeusz Gębarowski złożył, w imieniu radnych i wszystkich zebranych, życzenia z 
okazji Świąt Wielkanocnych.

Ad. pkt.  8. – zakończenie obrad.
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Wobec wyczerpania się tematyki obrad Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim
za udział i zakończyła posiedzenie.

Sesja trwała od godziny10:00 do godziny 12:10.

PROTOKOŁOWAŁ PRZEWODNICZĄCA
Ryszard ŻEMIER RADY GMINY WILCZĘTA

Krystyna Kaczyńska
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